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Republika e Kosovës 
Republika Kosovo-Republic of Kosovo 

Kuvendi - Skupština - Assembly 
 
  VI. Saziv  

Jesenska sesija  

Komisija za poljoprivredu, šumarstvo, ruralni razvoj, sredinu 

i prostorno planiranje  

Sednica br. 26 

Priština,  25.09.2018, u  13:00 časova  

Zgrada Skupštine, sala  N-302  

 

ZAPISNIK  

 

Na sednici su učestvovali: Muharrem Nitaj, Besa Gaxherri, Lutfi Zharku, Danush Ademi, 

Ganimete Musliu,Salih Salihu,Srđan Mitrović,Salih Zyba, Etem Arifi. 

 

Odustni: Liburn Aliu, Andin Hoti. 

 

Podržno osoblje Komisije: Bajram Badivuku, Ylber Sherifi. 

 

Sednici je predsedavao, Muharrem Nitaj, predsednik Komisije.  

 

Dnevni red 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Usvajanje zapisnika sa sednice Komisije od 18.09.2018; 

3. Razmatranje Nacrta zakona o zaštiti vazduha od zagađenja; 

4. Razmatranje Plana rada Komisije za  jesensku sesiju  2018; 

5. Razno. 

 

1. Usvajanje dnevnog reda 

 

Dnevni red je usvojen bez izmene. 

 

2. Usvajanje zapisnika sa sednice Komisije od 18.09.2018 

  
Predsednik -   je konstatovao  usvajanje zapisnika sa sednice  održane  18.09.2018, Salih Zyba 

je bio uzdržan  zbog  odsustvovanja na  prošloj sednici. 

 

3. Razmatranje Nacrta zakona o zaštiti vazduha od zagađenja 

 

 
Predsednik -    je rekao da je novi Nacrt zakona prilagođen sa direktivama EU-a zatim je 

spomenuo  pojedine konstatacije iz Izveštaja Evropske Komisije o Kosovu. Kosovo se nalazi u 

ranijoj fazi  pripremanja kampanje  životne sredine; ozbiljni problemi životne sredine i dalje 

uticaju na život  i zdravlje stanovništva; kvalitet vazduha pogotovo u urbanim zonama, nastavlja 

da bude ogromna pretnja javnog zdravlja; strategija i zakon  o kvalitetu vazduha  ne sprovode se 
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i dalje, i zatim je reč dao predstavniku MŽSPP-a, za  predstavljanje  glavnih elemenata  nacrta 

zakona.  

 

Nezakete Hakaj  - iz MŽSPP-a,  je  izvestila da je to drugi put što ministarstvo vrši izmenu 

ovog zakona imajući u vidu izmene direktiva EU-a, ali zbog  prepreka koje su pojavile tokom 

primenjivanja, s toga novi zakon je izrađen  radi ispunjavanja ovih obaveza  i za prilagođavanje 

našim uslovima ekonomskog i socijalnog razvoja. Nacrt zakona sadrži 17.  Poglavlja i 69. 

Članova i adresira sva pitanja koja se odnose sa stvaranjem održivog sistema za upravljanja 

kvalitetom vazduha, takođe jasno definisati odgovornosti centralnih i lokalnih institucija. Na 

pitanje predsednika, u kojim delovima se usklađuje zakon sa direktivama EU-a, Nezakete Hakaj 

je odgovorila da direktive EU-a o vazduhu ne prestano se menjaju  i sada imamo direktivu  četiri  

i da  ovaj zakon dodiruje skoro čitav predmet prethodnog  zakona.  

 

Ganimete Musliu  -    je rekla da se danas dešava nova praksa u razmatranju nacrta zakona i 

sugerisala  za formiranje radne grupe na početku nakon što ova grupa  će preporučiti komisiji za 

usvajanje  ili ne ovog nacrta zakona u načelu, mada i preporuka za prvo čitanje nije greška, 

budući da između dva čitanja će se tretirati  u radno jgrupi.  

 

Besa Gaxherri -   ovo je više tehničko pitanje i smatram  da ova oblast zahteva  s tručnu 

ekspertizu, poslanici imaju odgovornosti da ga razmatraju član po član, ovaj zakon je neophodan 

i nadam se da će uticati u izmeni  kvaliteta vazduha, ali na početkutreba da se  usvoji u načelu.  

 

Tokom diskusija za formiranje radne grupe ili ne bile su polemike između ( Predsednika, 

Ganimete Musliu, Salih Salihu, Salih Zyba, Lutfi Zharku)  u vezi  deklaracije  Bese Gaxheri 

da LDK neće glasati u komisiji  i neće dati  člana za radnu grupu ali se   izjavljuje u plenarnoj 

sednici, međutim Komisija je  izrazila razumevanje  u vezi s tim jer je pravo  koja pripada  prema  

Poslovniku Skupštine, uprkos  uzdržavanja  LDK-a i LVV-a za glasanje u Komisiji. 

 
Salih Salihu  -  je naglasio da se radi o  jednom vrlo značajnom zakonu koji dodiruje zdravlje 

stanovništva, i  tretira probleme u vezi  zagađenja vazduha, bilo bi dobro sada se ne  izglasa, ali 

da se formira  prvo radna grupa, i izrazila začuđenost šta se dešava sa dve stranke, jer uvek u 

ovoj Komisiji imali smo zajednički stav.  

 

  

Salih Zyba  -  je objasnio da nijedna nova praksa nema potrebe  za osnivanje budući da postoji 

poslovnik  i Ustav, ali budući da je zakon izmenjen u ogromnoj meri i članovi Komisije nisu 

imali dovoljno vreme za konsultaciju sa stručnjacima, ne treba glasati u ovoj sednici. 

 

 

Predsednik -  pitao je članove komisije da li se slažu sa osnivanjem radne grupe.  

   

Besa Gaxherri -   je rekla da LDK neće biti deo radne grupe i neće glasati u komisiji, ali u 

Skupštini će dati svoj doprinos,  dok  Lutfi  Zharku  je obrazložio to zbog lošeg tumačenja 

glasanja u Komisiji i plenarnoj sednici  kao što je urađeno i ranije.    

 

Predsednik  -    je konstatovao  da svaka Parlamentarna grupa ili  Politička stranka imaju pravo  

za svoje političke stavove bilo u komisiji takođe i u plenarnoj sednici. Komisija  je sa 6. Glasova 

Za, donela sledeći:  
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Z A K LJ U Č A K  

 

Formira se Radna grupa za podnošenje preporuke Komisiji u vezi  prvog razmatranja 

ovog Nacrta zakona:  Salih Salihu - predsedavajući, Ganimete Musliu, Etem Arifi, 

Muharrem Nitaj, članovi.  

 

4. Razmatranje Plana rada Komisije za  jesensku sesiju  2018 

 

 

 Predsednik -   nakon usvajanja  izveštaja u  prethodnoj sednici  o uspešnom radu Komisije u 

prolećnoj sesiji, ponovio je  nekoliko stavova Komisije sa  prethodne sednice za  jesensku  sesiju 

kako bi Komisija odlučila u vezi jesenskog plana, bilo i sa pravom  za  kontinuirane dopune 

ukoliko postoje potrebe o izmenama ovog plana,  sugerisao je da nakon vođenje diskusija da se 

usvoji plan.  

 

 

Besa Gaxherri  - budući da nije prisustvovala na prethodnoj sednici komisije rekla je da plan 

rada prolećne sesije  ni približno nije ispunjen  jer komisija je radila jedino  u vezi  dostavljene 

zakona od strane Vlade  a u njenom radu nije bilo dovoljno efikasna. Ona je istakla pojedina 

pitanja na primer zahtevi  u vezi  usvajanja Zakona o kompleksu „Adem Jashari“, nisu  ispunjene 

posete  u tom kompleksu, zatim žalbe  poljoprivrednika nisu  ispunjene, takođe ni žalbe građana 

u vezi svakodnevne ishrane (mesa, brašna, mleka) takođe  nisu rešavane,  uvozi  prehrambeni  

proizvoda ulaze bez ikakve kontrole i koje su štetne, ne postoji  nijedan pozitivan korak,  s toga i 

plan  za jesensku  sesiju ove komisije je opterećen i ambiciozan, što znači  da Komisija treba  u 

prvom tromesečju izvršiti  sve svoje obaveze. Predsednik  je naglasio  da ova komisija nema 

obaveze ukoliko Vlada nije aktivna, dok u vezi zahteva  ne realizovanih  predložio je da u 

narednoj nedelji da se realizuje poseta u kompleksu „Adem Jashari“, takođe je pitao poslanicu 

šta sugeriše ona  u vezi poboljšanja  ishrane za stanovništvo. Poslanica Gaxheri je naglasila da 

LDK na mnoga pitanja će odgovarati preko vladine platforme u budućoj Vladi će  prezentirati 

tokom ovih dana,  i o  Memorijalnom kompleksu  „Adem Jashari“ rekla je  da smo  doneli zakon  

i da Vlada nije ništa  uradila  ali ni mi kao komisija  trebalo bi realizovati  posetu  kako bi  videli 

činjenično stanje, za subvencije je rekla  da ne treba ništa drugo nego  samo da se sprovodi 

Zakon.  

 

Ganimete Musliu -   je ponovila zahteve sa prethodne sednice o planu rada:  da se planira  

poseta Komisije  u muzeji Jasharaja u Prekaze;  da se pozove novi direktor  Agencije  

Memorijalnih kompleksa u Komisiji radi informisanja u vezi plana  i  njihovih zahteva o ovom 

kompleksu, budući da je sada vreme za izradu budžeta za  narednu godinu i komisija da bude 

spremna za podržavanje i ispunjavanje potreba ove agencije;  izraditi listu  Nacrte zakona i 

zahtevati od Vlade da se isti dostavljaju blagovremeno; poseta u Albaniji u vezi razmenjivanja 

iskustva; u vezi  skandala mesa u  APV, Skupština je donela rezoluciju  i komisija bilo bi dobro 

posetiti APV kako bi bila informisana  šta je preduzeto  u vezi ovog pitanja.  

 

U nastavku, predsednik je konstatovao da su diskusije završene u vezi plana rada uprkos 

činjenice da pre nedelju dana isti je odložen  radi  eventualnih izmena, sugerisao je  u vezi 

uvrštena u agendi Komisije poseta u Prekaze, a zatim da se pozove direktor  Agencije 

Memorijalnih Kompleksa u Komisiji,  nastavio je Salih Zyba konstatacijom da  zakonska osnova  

zakonodavne agende  nalazi se u Vladi  i  Komisija ništa ne može uticati  ukoliko izradi planove. 

Salih Salihu je rekao je da ništa ne možemo postići odlaganjem, na protiv zahtevi su veoma jasni  

i plan može se glasati i komisija da nastavlja da realizuje istog jer je obavezna u ovoj fazi da 

obavlja  dva monitorisanja   zakona, zatim da razjasni pitanje subvencija i grantova, da se 
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realizuje poseta u Albaniji jer je od posebnog interesa, inače će Komisija ostati bez agende. 

Međutim Salih Salihu nije se složio sa pojedinim  njegovim konstatacijama da komisija nije 

obavila svoje zadatke, npr. nema  odgovor od  Ministarstva poljoprivrede u vezi mnogo 

pokrenutih pitanja sa ministrom  u susretu kojeg smo imali.  

 

 Besa Gaxherri  -  je ponovila da je plan vrlo opterećen, ali  predsednik je rekao da to ne znaći 

da tokom ove sesije realizuje  čitavu agendu, s toga još jednom je pitao komisiju da stavlja na 

glasanje  danas plan ili  da ostavlja još nedelju dana za eventualne izmene.  Z. Zyba je zahtevao 

da predsednik da ne vrši pritisak u komisiji radi prihvatanja  njegovih ličnih stavova, dok 

Ganimete Musliu je  apelovala  da se ne  politizira  ovo pitanje ali  jednostavno  da se odlaže ova 

tačka  za  iduću nedelju,  kojom konstatacijom  predsednik je završio ovu tačku. 

 

Predsednik -   je zaključio ovu tačku i rekao da se plan odlaže  za  narednu sednicu i da se 

pismeno dostavljaju  predlozi i ideje  sa ciljem  dopunjavanja ovog plana  
 

5. Razno  

 

Kryetari  -   nakon što je pitao o raznim pitanjima, Salih Zyba je konstatovao  da izveštaj 

Ministarstva poljoprivrede zajedno sa ministrom u susretu sa komisijom  nisu dovoljni, s toga  

nisu uputili  dodatne odgovore  zatražene od komisije pogotovo  o prouzrokovanim štetama, na 

primer je  spomenuo pitanje  zaštite kosovskih farmera od elementarni nepogoda i pitao je kako 

možemo  tražiti  iskustva u Albaniji ukoliko naš ministar ističe da KFOR ne dozvoljava da 

imamo  sistem protiv grada.  Objašnjenja je nastavio je on moramo tražiti za utvrđivanje  

nadoknada ili subvencija  i da u vezi s tim da li su nadležne opštine ili ministarstvo, znači opština 

odlučuje o prioritetima  ko treba prvo nadoknaditi domaćinstva ili poljoprivreda, ili neko drugo 

inače postavlja se pitanje gde odlaze prioriteti  ukoliko se ne završavaju.  

 

Predsednik  - je zadužio osoblje  da pismeno pripremi  dva pitanja za  Ministarstvu 

poljoprivrede, odnosno ministra Rikalo, da se  traži pismen odgovor u vezi prepreka  kojeg 

Kosovo ima za  posedovanje vazdušnim sistemom za zaštitu  protiv grada i šireg izveštaja 

uključujući i naknadne štete u poljoprivredi kao i nadoknađivanje štete. Takođe je konstatovao 

da svaki član komisije  lično je ovlašćen da traži objašnjenja ne samo u  MP ali bilo gde u vezi 

ovih pitanja  iz delokruga rada  Komisije.  

 

Sednica je završena u 14,10  časova.  

 

Pripremila: 

Jedinica za podršku Komisije                                                           Predsednik Komisije,                                                                                                                    

       Muharrem Nitaj 


